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Bijlagen 

Vragen fracties + antwoord 

  
B & W d.d.: 29-01-2019 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties PvdA, GemeenteBelang, D66, VVD, 
GroenLinks, CDA, Deventer Sociaal, Deventer Belang en Deventer Nu over de Nashville-verklaring en de 
regenboogvlag vast te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken na verzending van de brief. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 



 
  

ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief  van 11 januari 2019 hebben dhr. M. Harps (PvdA), mw. E.M.L. Sipman (VVD), mw. K. Schmidt-
Versteeg (Deventer Sociaal), dhr. A.R. Gebhart (DeventerNu), mw. E. van der Mik (CDA), dhr. J. Schuring 
(D66), dhr. T.H. Korenromp (D66), mw. A. van der Meer (GroenLinks), dhr. T.W. Stegink (Gemeentebelang) en 
dhr. S.R.J. Kleine Schaars (DeventerBelang)uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld 
over de Nashville-verklaring en de regenboogvlag. Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



 

Gemeente Deventer 
T.a.v. het College van B&W 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 

 
Betreft: schriftelijke vragen Art. 46 RvO over de ‘Nashville-verklaring’ en Regenbooggemeente 
 

Deventer, 11 januari 2019 
 
Geacht college, 
 
De landelijke ophef over de zogenoemde Nashville-verklaring zal u niet zijn ontgaan. Een verklaring 
opgesteld door mensen uit religieus conservatieve Amerikaanse kringen maar tevens een verklaring 
die ondertussen ook zijn weg heeft gevonden naar sommige conservatieve kringen in de 
Nederlandse samenleving. Een samenleving die in de loop van de jaren is opgebouwd op basis van de 
uitgangspunten en principes rond gelijke behandeling, respect en ruimte voor andersdenkenden en 
de persoonlijke levensruimte voor mensen, waaronder de vrijheid om zelf te bepalen wie je liefhebt. 
Vanuit de Amerikaanse ultraconservatieve kringen is de Nashville-verklaring een niet-direct 
verrassende oproep tot het verkleinen van de vrijheid van veel mensen uit de LHBTI-gemeenschap. 
Het maakt het niet minder schokkend om te zien hoe ver we soms nog verwijderd zijn van een 
samenleving, ook internationaal, waarin mensen zichzelf kunnen zijn, voor hun geaardheid uit 
kunnen komen en openlijk homoseksueel, lesbisch of transgender kunnen zijn.  
 

Er zijn de afgelopen tientallen jaren in Nederland belangrijke stappen gezet, maar soms lijkt het ook 
alsof er stappen teruggezet worden. Op zijn minst staat de huidige situatie onder druk. Zeker als 
enkele Nederlandse politici de verwerpelijke Nashville-verklaring onderschrijven en ondertekenen. 
Het maakt de noodzaak om als maatschappij stappen voorwaarts te blijven zetten des te groter en 
het vraagt ook blijvende en stevige actieve inzet van de overheid om de randvoorwaarden voor 
vrijheid en gelijke behandeling van iedereen te blijven bevorderen. In die zin is het positief dat 
Deventer een van de Regenbooggemeenten is, een gemeente die zich inzet voor de acceptatie en 
bescherming van de LHBTI-gemeenschap. Dat vraagt dan wel om actieve inzet en het zichtbaar 
maken daarvan. Naast het feit dat Deventer een regenbooggemeente is, hebben bijna alle in de raad 
vertegenwoordigde partijen het roze stembusakkoord ondertekend. Het roze stembusakkoord is een 
manifest waarin de bijna voltallige raad verklaart werk te maken van LHBTI-acceptatie en ruimte voor 
eenieder om vrij te zijn en te voelen. De aanbevelingen uit het roze stembusakkoord is leidend in bij 
het maken van beleid volgens het bestuursakkoord 2018-2022 
 
 
 



hebben n.a.v. het voorgaande de volgende vragen aan het college van B&W: 
 

1. Het college heeft aangegeven 365 per dagen per jaar Regenbooggemeente te zijn en daarom 
n.a.v. de Nashville-verklaring niet te kiezen voor het hijsen van de regenboogvlag, als actieve 
blijk van de sociale acceptatie van LHBTI’ers in de gemeente Deventer conform de 
regenboogdoelen. Kan het college van B&W deze teleurstellende keuze nader toelichten en 
aangeven op welke wijze zij in dergelijke opspelende landelijke discussies wel blijk van 
ondersteuning aan betrokken mensen kan en wil geven? 

2. Op welke wijze stemt het college op dit moment haar inzet, zowel op basis van actualiteit als 
standaard af met betrokken organisaties zoals het COC en het Meldpunt Discriminatie? 

3. Kan het college aangeven op welke wijze zij op dit moment concreet invulling geeft aan haar 
rol als regenbooggemeente en hoe dit bijdraagt aan de verbetering van de positie van de 
LHBTI-gemeenschap? 

4. Hoe wordt op dit moment vormgegeven aan het verbeteren van de zorg en positie van 
mensen die nu nog moeilijk tot niet ‘uit de kast’ durven te komen en zichzelf kunnen zijn, 
bijvoorbeeld jongeren of mensen afkomstig uit religieus-orthodoxe hoek? Hoe wordt deze 
zorg en ondersteuning ook effectief onder de aandacht gebracht van mensen die dit raakt? 

5. In 2016 nam de raad een met zeer brede steun een motie aan voor de realisatie van een 
kunstwerk om te benadrukken dat Deventer een Regenbooggemeente is die haar LHBTI-
gemeenschap omarmt en ondersteunt. Hoe is er vormgegeven aan deze motie? Op welke 
wijze is er concreet vormgegeven aan het onderdeel van het dictum van de motie waarin 
gesteld werd om ‘uit te zoeken op welke wijze het mogelijk is om jaarlijks op Coming Out Day 
een of meerdere prominente gebouwen in de regenboogkleuren uit te lichten of te 
bevlaggen’? 

6. Het roze stembusakkoord is een manifest waarin de bijna voltallige raad verklaart werk te 
maken van lHBTI-acceptatie en ruimte voor eenieder om vrij te zijn en te voelen. De 
aanbevelingen uit het roze stembusakkoord is leidend in bij het maken van beleid volgens 
het bestuursakkoord 2018-2022. In hoeverre ziet het college het roze stembusakkoord als 
een opdracht aan het college? 
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Kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel  
 

schriftelijke vragen ex art 46 RvO over Nashville verklaring - 
Regenbooggemeente 

contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte dames, heren, genderneutralen en genderfluïden, 
 
In uw brief van 15 januari 2019 hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de 
Nashville-verklaring en Regenbooggemeente. Ons antwoord is als volgt. 
 
Algemeen 
Het college staat volledig achter uw beeld van de Nederlandse samenleving en is het met u eens dat het 
permanente aandacht en onderhoud vraagt om deze verworvenheden in stand te houden. Achteraf gezien is 
het college van mening dat het beter was geweest om de vlag uit te hangen in reactie op de Nashville 
verklaring, zoals het college dat destijds ook gedaan heeft na het trieste incident in Orlando.  
 
Het college en u als raad zet zich al jaren in om de sociale acceptatie en sociale veiligheid van lesbische 
vrouwen, homoseksuele mannen, biseksuele mannen en vrouwen, transgender en intersekse personen te 
verbeteren.  
 
Het diversiteitsbeleid is breder dan het LHBTI-beleid. In deze voeren wij een beleid uit om de kernwaarden 
van de Nederlandse samenleving breeduit te dragen. Het voeren van een LHBTI-beleid an sich is niet 
voldoende. Daarom willen wij de komende tijd het betreffende beleidsterrein veel beter binnen bestaande 
beleidsterreinen borgen.  
 
Dit vraagt de structurele aandacht en inzet van ons als overheid tezamen met diverse organisaties. Het 
college gaat graag in februari nader met u in gesprek over onze toekomst als Regenboogstad en komt 
daarvoor ook met een plan van aanpak voor de komende vier jaar.  
 
Vraag 1 
Het college heeft aangegeven 365 per dagen per jaar Regenbooggemeente te zijn en daarom n.a.v. de 
Nashville-verklaring niet te kiezen voor het hijsen van de regenboogvlag, als actieve blijk van de sociale 
acceptatie van LHBTI’ers in de gemeente Deventer conform de regenboogdoelen. Kan het college van B&W 
deze teleurstellende keuze nader toelichten en aangeven op welke wijze zij in dergelijke opspelende 
landelijke discussies wel blijk van ondersteuning aan betrokken mensen kan en wil geven? 
 
Antwoord 
Als gemeente zijn wij al vanaf 2007 een koploper en sedert 2014 een regenbooggemeente. Daarmee heeft 
het college en u aangegeven zich permanent actief in te zetten voor de sociale acceptatie van LHBTI’ers in de 



gemeente Deventer. Dit doen we vanaf het begin af aan in nauwe samenwerking en afstemming met diverse 
partijen in de stad, zoals bv het COC en het Etty Hillesum Centrum.  
 
Elk jaar wordt in Deventer de regenboogvlag gehesen. De afgelopen jaren heeft de gemeente aan ongeveer 
60 organisaties in Deventer een regenboogvlag verstrekt.  Eerder heeft het college al besloten om op coming-
out-day (11 oktober 2019) de Wilhelminabrug aan te lichten. 
 
Het college heeft geen verzoek ontvangen van het COC, het Etty Hillesum Centrum of een andere organisatie 
om de regenboogvlag uit te hangen. Het college keurt, net als u, de Nashville verklaring af en wil zich vooral 
inzetten op continue aandacht en inzet voor de sociale acceptatie en integratie van LHBTI’ers in Deventer.  
 
Vraag 2 
Op welke wijze stemt het college op dit moment haar inzet, zowel op basis van actualiteit als standaard af met 
betrokken organisaties zoals het COC en het Meldpunt Discriminatie? 
 
Antwoord 
De samenwerking met de door u genoemde organisaties gaat al terug naar de periode voordat de gemeente 
een koploper LHBTI en later regenbooggemeente werd. Het gemeentelijk beleid van de afgelopen jaren is in 
zeer nauwe samenwerking met deze beide organisaties vorm en inhoud gegeven.  
 
Al in het beginstadium was er binnen de gemeente Deventer een werkgroep Homo-emancipatie waarin 
diverse partners waren betrokken en ernaast ook een stuurgroep Anti-discriminatie. Sinds een aantal jaren 
zijn de beide werkgroepen in een werkgroep Diversiteit samengevoegd. De werkgroep adviseert de gemeente 
en instellingen, maar organiseren gezamenlijk ook activiteiten conform de doelen van het 
regenboogprogramma.  
 
Zowel bestuurlijk als ambtelijk zijn er op regelmatige basis overleggen met de werkgroep Diversiteit en de 
afzonderlijke organisaties.  
 
Vraag  3 
Kan het college aangeven op welke wijze zij op dit moment concreet invulling geeft aan haar rol als 
regenbooggemeente en hoe dit bijdraagt aan de verbetering van de positie van de LHBTI-gemeenschap? 
Hoe wordt op dit moment vormgegeven aan het verbeteren van de zorg en positie van mensen die nu nog 
moeilijk tot niet ‘uit de kast’ durven te komen en zichzelf kunnen zijn, bijvoorbeeld jongeren of mensen 
afkomstig uit religieus-orthodoxe hoek? Hoe wordt deze zorg en ondersteuning ook effectief onder de 
aandacht gebracht van mensen die dit raakt? 
 
Antwoord 
Over de inzet in de afgelopen regenboogstad periode is op 6 maart 2018 (2018-000384) door het college aan 
uw raad een raadsmededeling verzonden. Tevens is op 6 maart 2018 (2018-000385) de motie van uw raad 
beantwoord m.b.t. het kunstwerk regenboogstad. 
 
In oktober 2018 (2018-001660) heeft het college u geïnformeerd over de ondertekening van een 
intentieverklaring. Het kabinet heeft besloten om een nieuwe meerjarige samenwerking voor de periode  
2019 - 2022 met de Regenboogsteden aan te gaan. Door ondertekening van de intentieverklaring zet de 
gemeente in op een nieuwe periode van vier jaar. De intentieverklaring wordt, in samenwerking met diverse 
mensen en organisaties in de stad, omgezet in een lokaal meerjarenplan, dat door het college van B&W wordt 
vastgesteld. Het plan wordt uiterlijk 1 maart 2019 ter kennisneming aan het ministerie van OCW voorgelegd. 
Uiteraard ontvangt u voorafgaand hieraan het meerjarenplan. 
 
Vraag 4 
Hoe wordt op dit moment vormgegeven aan het verbeteren van de zorg en positie van mensen die nu nog 
moeilijk tot niet ‘uit de kast’ durven te komen en zichzelf kunnen zijn, bijvoorbeeld jongeren of mensen 
afkomstig uit religieus-orthodoxe hoek? Hoe wordt deze zorg en ondersteuning ook effectief onder de 
aandacht gebracht van mensen die dit raakt? 
 
Antwoord:  
Dit onderwerp is een belangrijk thema voor het college en de werkgroep Diversiteit. Tijdens de 
expertmeetingen en coming outdays is hier extra aandacht voor. Uiteraard is het COC als 



belangenorganisatie het aanspreekpunt voor de mensen die uit de kast willen komen. Binnen bepaalde 
woonzorgcentra is er eveneens extra aandacht voor. Zij hebben het  keurmerk Rozelooper.  
 
Vraag 5 
In 2016 nam de raad een met zeer brede steun een motie aan voor de realisatie van een kunstwerk om te 
benadrukken dat Deventer een Regenbooggemeente is die haar LHBTI-gemeenschap omarmt en 
ondersteunt. Hoe is er vormgegeven aan deze motie? Op welke wijze is er concreet vormgegeven aan het 
onderdeel van het dictum van de motie waarin gesteld werd om ‘uit te zoeken op welke wijze het mogelijk is 
om jaarlijks op Coming Out Day een of meerdere prominente gebouwen in de regenboogkleuren uit te lichten 
of te bevlaggen’? 
 
Antwoord 
Het college verwijst u hierbij naar de raadsmededeling van 6 maart 2018 (2018-000385). Hierin is de motie 
van uw raad beantwoord m.b.t. het kunstwerk regenboogstad. 
 
De kunstenaar heeft op 13 november 2018 de definitieve versie van de film opgeleverd. Zowel de 
begeleidingscommissie als gemeentelijke adviesraad Kunst en Openbare Ruimte waren blij met het resultaat. 
De kunstenaar heeft een aantal opties gegeven voor de manier van presenteren aan het publiek. De 
adviesraad was hierbij van mening dat een presentatie in het stadhuis hiervan de beste optie was. De 
begeleidingscommissie werkt op dit moment het voorstel voor de presentatie verder uit.  
 
Vraag 6 
Het roze stembusakkoord is een manifest waarin de bijna voltallige raad verklaart werk te maken van  
lHBTI-acceptatie en ruimte voor eenieder om vrij te zijn en te voelen. De aanbevelingen uit het roze 
stembusakkoord is leidend in bij het maken van beleid volgens het bestuursakkoord 2018-2022. In hoeverre 
ziet het college het roze stembusakkoord als een opdracht aan het college? 
 
Antwoord 
Binnenkort (februari) komt het college in nauwe samenwerking met de werkgroep Diversiteit met een opzet 
voor een meerjarenprogramma Regenboogstad (2019–2022). Hierin nemen wij ook de voorstellen vanuit het 
roze stembusakkoord op.  
  
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
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